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OVERZICHT VAN REACTIES EN WIJZE WAAROP DEZE ZIJN VERWERKT IN AGENDA RECREATIE EN TOERISME 2023-2026 
 
Toelichting  
In onderstaande reactiematrix zijn de opmerkingen gebundeld, die we hebben ontvangen in de inspraakronde die liep van 5 juli tot en met 23 augustus 2023 
(periode van zeven weken). Reageren was mogelijk via het online platform Woerden Denk mee en direct in een mail aan de gemeente. 
 
Het gaat om in totaal 16 reacties van 6 organisaties (waaronder 2 bedrijven, 3 stichtingen en een vereniging), 1 particulier en 1 anoniem. Per afzonderlijke 
opmerking geeft de volgende reactiematrix aan in hoeverre deze is verwerkt in het beleidsplan en welke argumentatielijn hierbij is gevolgd.  
 
 

NR OPMERKING INDIENER IN HOEVERRE VERWERKT IN DE AGENDA RECREATIE EN 
TOERISME INCLUSIEF ARGUMENTATIELIJN? 

1 Allereerst de complimenten voor het mooie uitgebreide 
stuk en de mooie ambities op gebied van recreatie en 
toerisme, sport in de openbare ruimte en de koppeling 
met erfgoed. Ik heb van diverse collega’s reacties 
verzameld op diverse onderdelen in de agenda en deze 
hier gebundeld. We denken graag verderop in het proces 
nog mee of gaan graag in gesprek over concrete 
activiteiten, projecten etc.  
 
Mooi dat er aandacht is voor sanitaire voorzieningen in de 
kernen, geldt dit ook voor de 
buitengebied(en)/recreatieterreinen? 
Wat zijn de plannen voor de Harmelerwaard?  
Fijn als er nauw contact is met het Routebureau m.b.t. alle 
fiets, wandel en vaaractiviteiten (bijv. aanlegplaatsen).  
Is er ook gebruik gemaakt van rapport Utrecht Buiten? 
 
Kansen zijn benoemd in het nieuwe coalitieakkoord voor 
streekmusea, maritiem erfgoed en meerstemmig erfgoed 
Ook wijzen we jullie graag op de diverse 
subsidieregelingen, let wel op de looptijd (nu veel t/m 
2024 of 2025, nog onbekend hoe het daarna is. 
 

Provincie Utrecht Dank voor de complimenten en de eerder verkregen input die we 
hebben verwerkt. 
 
De inzet voor toiletten voor Hoge Nood geldt inderdaad ook voor de 
kernen en het buitengebied (zie pagina 34). Voor de Harmelerwaard 
trekken we graag op met de provincie. Voor de routes hebben we 
veelvuldig afstemming met het Routebureau. Het rapport Utrecht 
Buiten kennen we, maar omdat hierbij leefstijlprofielen centraal staan 
en wij beleid ontwikkelen voor iedereen is dit rapport minder goed 
bruikbaar.  
 
Dank om ons te attenderen op het Coalitieakkoord en de 
subsidieregelingen. Hierover zoeken we graag nader contact. Voor 
cultureel erfgoed verwachten we in het najaar van 2023 eveneens 
een nieuw beleidsplan vast te stellen dus ook hier zijn er kansen voor 
hernieuwde samenwerking. Dank dat de provincie zich aanbiedt om 
mee te denken in de uitvoering. Hiervan zullen we graag 
gebruikmaken. 
 
 

2 Op pagina 7 staat bij Kamerijck niet benoemd dat er ook 
vrijetijdsvoorzieningen zijn. Zou dit kunnen worden 
aangevuld?  

Bedrijf Dat nemen we graag ter harte. De tekst is hier als volgt aangepast: 
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Een andere bestemming is Kameryck (bij Oortjespad) met een 
aantrekkelijk horecaconcept, een kinderboerderij, een actieve 
evenementenprogrammering en diverse vrijetijdsvoorzieningen. 
 

3 Op pagina 22 staat bij Ruimte voor (commerciële) 
vrijetijdsvoorzieningen een opsomming van 
indoorconcepten. Is het mogelijk om hier ook 
buitenvoorzieningen zoals een blotevoetenpad toe te 
voegen? 
 
 

Bedrijf Dat nemen we graag ter harte. De tekst is hier als volgt aangepast: 
 
Woerden kent relatief weinig bijzondere concepten op het vlak van 
commercieel vermaak, sport en uitgaan (leisure genoemd). 
Tegelijkertijd is bekend dat er voor jongeren in deze gemeente niet 
altijd veel voorzieningen zijn te vinden. Vandaar dat we actief willen 
meewerken aan de komst van nieuwe commerciële 
vrijetijdsvoorzieningen, zoals padelbanen, indoor vermaak (zoals 
trampolinepark, klimmuur en aantrekkelijke buitenvoorzieningen als 
een blotevoetenpad of theetuin. 
 

4 Bij regionaal samenwerken op pagina 25 missen we 
enkele nuances over onze rol als Stichting Woerden 
Marketing in de nieuwe samenwerkingen.  

Stichting Woerden Marketing Dat nemen we graag ter harte. De tekst is hier als volgt aangepast: 
 
De afgelopen jaren is samen met onze uitvoeringspartners hard 
gewerkt aan nieuwe samenwerkingsvormen in marketing. Woerden 
Marketing is een van de oprichters van de Visit Utrecht Region-
samenwerking. Recent is een provinciaal dekkende 
marketingcoöperatie opgericht (MC-RU), waarvoor Woerden 
Marketing het voorzitterschap levert en die de komende jaren tot 
nieuwe samenwerkingsprojecten zal leiden met andere 
toerismebureaus zoals RBT Heuvelrug en Vallei, Utrecht Marketing 
en/of Citymarketing Amersfoort. De koers van de komende jaren voor 
Woerden Marketing is om de regionale samenwerking verder uit te 
bouwen voor zowel de vrijetijds- (leisure) als zakelijke markt. Voor 
het merk Groene Hart is een collectief opgericht en werkt Woerden 
Marketing samen met 11 marketingorganisaties in het Groene Hart 
inzet, die aanvullend is op de eigen activiteiten. 
 

5 We herkennen ons vanuit Woerden Marketing nog niet 
helemaal in de formulering bij Focuspunten in 
marketingcommunicatie op pagina 26. Vanuit onze 
organisatie zetten we in op sterkere lokale en regionale 
verbindingen om een vitaal en leefbaar Woerden te 
creëren en te zorgen voor spreiding in tijd en ruimte.  
 

Stichting Woerden Marketing Dat nemen we graag ter harte. De tekst is hier als volgt aangepast: 
 
De inspanningen laten zich typeren als inzet op 
informatievoorziening, gastheerschap, identiteitsontwikkeling en 
productmarketing (vraagsturing) en staat ten dienste van de gehele 
gemeente Woerden, inclusief de kernen. Dit zijn klassieke taken te 
noemen voor een DMO (destinatiebureau) zoals Woerden Marketing, 
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Groene Hart Verbinders en Visit Utrecht Region. Deze taken blijven 
belangrijk. Naast deze taken zet Woerden Marketing zich in om 
lokaal en regionaal projecten te verbinden en hiermee een grotere 
uitwisseling te krijgen tussen lokale partners, de kernen, het 
buitengebied en de regio. Hierbij  ligt de focus op bewoners en op 
(inter-)nationale bezoekers. 
 

6 We missen het instrument Marketing- en 
informatievoorziening bij diverse onderdelen in hoofdstuk 
6 Beleidsthema’s en projecten. 
 

Stichting Woerden Marketing Dat nemen we graag ter harte. De tekst is hier als volgt aangepast. 
Gerichte marketing- en informatievoorziening is toegevoegd op: 
 
Pagina 29 
Bij herziening wandelknooppunten 
 
Pagina 29 en 30 
-Bij nieuwe recreatieve wandelroutes en toegankelijkheid 
-Bij de TOP 

Pagina 31 
-Bij verhuurpunten E-bikes en fietsen 
-Bij recreatie en parkenvisie 
 
Pagina 34 
Verbindende vaarroutes 
 
Pagina 36 
-Bij Beleving erfgoed in openbare ruimte 
-Bij Ambachten en Utrecht Region 
 
Pagina 38 en 39 
-Bij Wandelen over boerenland 
-Bij Groene Hart boerenleven 
-Bij Koeiemart, kaasmark 
 

7 Complimenten voor het stuk: mooie conceptversie 
geworden zo. Even een vraagje over de data op pagina 
12 over de trotse inwoners. Deze data triggert mij. We 
hebben deze meting zeker nooit eerder gedaan om te 
vergelijken? Of uit andere gebieden? Ik ben benieuwd hoe 

Vereniging Stadshart 
Woerden 

Het klopt inderdaad dat we het bewonerspanel voor het eerst hebben 
ingezet (Denk Mee Woerden) en hierin zegt ca. 52% van de 
respondenten zich trots inwoner van Woerden, Zegveld, Kamerik of 
Harmelen te voelen en 43% trotse inwoner van het Groene Hart. Dit 
zijn aanzienlijke percentages. Er is geen landelijke standaard 

https://denkmee.woerden.nl/nl-NL/projects/recreatie-en-toerisme-in-woerden-1
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we het doen ten opzichte van anderen of eerdere 
momenten.  
 
 
 

beschikbaar dus vergelijkbaarheid met andere gebieden is er helaas 
niet. 
 

8 Is het mogelijk om mijn woning in te zetten als Airbnb? 
Wat zijn hiervoor de geldende regels? 
 

Particulier Er zijn geen specifieke beleidsregels voor particuliere verhuur zoals 
Airbnb. Wel wijzen we erop dat er vanuit de hypotheekvoorwaarden 
door de bank of vanuit de regels vanuit een Vereniging van 
Eigenaren vaak beperkingen zijn in het beschikbaar stellen van een 
woning. Dit is echter geen zaak van de gemeente. We willen als 
gemeente een eerlijk speelveld maken tussen reguliere 
verblijfsaccommodaties zoals hotels en particuliere verhuur. Zoals 
omschreven op pagina 41 willen we hiervoor gaan aanhaken op het 
landelijk beschikbare registratiesysteem om Airbnb’s actief aan te 
schrijven om toeristenbelasting te gaan afdragen. 
 

9 De recreatieve vaarverbinding van Woerden met 
Harmelen is niet soepel: de bruggen en sluis worden 
sporadisch bediend en dat is erg jammer. Hierdoor 
kunnen de mensen het dorp niet bereiken met de 
bedieningstijden van maar 4x per dag. Ze varen nu tot de 
Hofbrug meestal en keren om. Als daar een oplossing 
voor komt zou echt een meerwaarde hebben voor de 
vaarrecreatie rondom Woerden en het dorp Harmelen.  
 

Bedrijf In de beleidsagenda hebben we ‘duurzame waterrecreatie' als één 
van de prioritaire thema’s benoemd voor de uitvoering. Op pagina 36 
hebben we hierin als actie benoemd dat we de doorvaarbaarheid 
voor sloepen willen verbeteren en hiervoor in afstemming met onze 
partners de brugbedieningstijden willen optimaliseren. Het heeft 
hiermee onze aandacht.  

10 Ik las over overnachtingen op of langs het water. Wij 
hebben al heel lang het plan om een B&B/ 
overnachtingsplek te maken. Wat voor mogelijkheden in 
die richting zijn er? Zijn daar vergunningen voor nodig? 
 

Bedrijf De beleidsagenda ziet ‘variatie in verblijfsconcepten’ als één van de 
prioritaire thema’s benoemd voor de uitvoering. Op pagina 41 hebben 
we hierin als actie benoemd dat we ambtelijk graag meedenken. We 
zullen hierover contact met u opnemen. Het bestemmingsplan is 
hiervoor leidend en u kunt geheel vrijblijvend een principeverzoek 
indienen bij de gemeente Woerden. 
 

11 In de krant lazen we dat de gemeente sloepdelen wil 
stimuleren. Als Woerdense (sloep)verhuurbedrijf hebben 
we hier ook ideeën over. Kunnen we hierbij worden 
betrokken? 
 

Bedrijf We zullen ambtelijk contact opnemen om te vernemen welke ideeën 
dit zijn wat we als gemeente hierin kunnen betekenen, passend bij de 
rol van de overheid. 

12 Allereerst complimenteren wij u met deze concept 
Agenda, er staat veel waardevolle informaƟe in. 

Stichting Landgoed Bredius Dank voor de complimenten en goed om te horen dat u de brede 
waarde-benadering steunt 

https://www.woerden.nl/Vergunning/principeverzoek_indienen
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We zijn ook enthousiast over het geformuleerde 
uitgangspunt om niet alleen het ruimtelijk beleid maar ook 
de brede welvaartsbenadering en positeve gezondheid 
leidend te laten zijn voor deze Agenda. 
 

13  
In de Agenda staat op pagina 8 een korte beschrijving van 
landgoed Bredius. Deze verdient wat ons betreft 
aanvulling omdat de cultuurhistorische waarden, de 
educatieve en de maatschappelijke functies niet vermeld 
worden. We stellen voor beschrijving als volgt aan te 
passen; 
 
“Landgoed Bredius functioneert als historische recreatie- 
en natuurgebied met een gemeentelijke 
uitstraling. Het landgoed is agrarisch erfgoed en omvat 
drie rijks- en een gemeentemonument. Het heeft 
zich de afgelopen jaren ontwikkeld als aantrekkelijke 
recreatieve bestemming met een keur aan functies zoals 
een natuur educatief centrum, een stadsboerderij, een 
natuurspeelplek en een horecavoorziening. Het 
landgoed heeft een belangrijke sociaal-maatschappelijke 
functie voor zowel de bezoekers, de vele 
vrijwilligers als de cliënten van Abrona.’’ 
 
 

Stichting Landgoed Bredius Dank voor uw tekstsuggestie en deze nemen we graag integraal 
over. 

14 We kunnen van harte instemmen met de visie die in de 
agenda is verwoord. Vooral de tweede doelstelling - “Het 
welbevinden en een goede gezondheid van mensen 
stimuleren en daarnaast andere maatschappelijke waarde 
opleveren, zoals meer duurzame vrijetjidsmobiliteit, 
ontmoetingen voor iedereen, het beleefbaar maken van 
cultureel erfgoed en natuurbeleving” – sluit goed aan bij 
de doelstelling van onze stichtng. Ook enkele van de 
strategische principes sluiten daar goed op aan, vooral 
“het behoud van cultuurhistorische en 
landschappelijke kwaliteiten”. Wat ons betreft dient het 
bijna 200 jaar oude Landgoed Bredius te worden 

Stichting Landgoed Bredius Goed om te horen dat u zich herkent in de visie en vooral de tweede 
doelstelling.  
 
We hebben op basis van uw eerste advies toegevoegd bij ‘Behoud 
van cultuurhistorische en landschappelijke kwaliteiten’ (op p20) dat 
we de kwaliteiten van Landgoed Bredius als geheel en de 
cultuurhistorische en landschappelijke kwaliteiten behouden.  
 
Goed om te lezen dat u graag meewerkt aan verbeteren van 
wandelroutes, inclusief routes voor mindervaliden. Idem dito voor uw 
aanbod om mee te denken bij het opstellen van de genoemde 
parkenvisie. 
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toegevoegd aan het lijstje met cultuurhistorische objecten 
waar de gemeente blijvend aandacht aan wil geven. 
Over de genoemde projecten hebben we twee belangrijke 
adviezen en voorstellen: 
 
1.Landgoed Bredius benoemen als een te behouden 
agrarisch erfgoed, inclusief de daarin gelegen 
monumenten, de stadsboerderij, het natuur-educatief 
centrum en de hofstede. 
 
- Onder thema A (recreatie voor iedereen) wordt de 
stadsboerderij Kukele-boe terecht genoemd als een 
belangrijke publieksfunctie. We missen echter de 
aandacht voor het Landgoed Bredius als geheel. Graag 
zienwe ook het behoud van het totale landgoed expliciet 
vermeld, inclusief de daarin aanwezige voorzieningen als 
het NME centrum InBredius, Hofstede Batestein en de 
aanpalende stadsboerderij Kukele-boe. Deze 
voorzieningen worden bestuurd door zelfstandige 
stichtingen, zijn functioneel en ruimtelijk sterk met elkaar 
verbonden en werken ook nauw samen. 
- Het landgoed werkt graag mee aan het verbeteren van 
wandelroutes voor zover gelegen in het landgoed. Ook 
aan het verbeteren van wandelroutes voor mindervaliden. 
Het landgoed wordt nu al frequent gebruikt door 
mantelzorgers en bewoners van het naastgelegen Park 
Oudeland die er een (rolstoel) wandeling maken. 
- We leveren graag een bijdrage aan de op te stellen 
parkenvisie waarbij we met de gemeente en andere 
partners een praktische invulling willen geven aan het 
brede welvaartsprincipe. 
 

15 2) Camping Batenstein; geen jaarrond exploitatie. 
 
- Onder thema E (variatie in verblijfsconcepten) staat 
vermeld; “Camping Batenstein verdient een 
kwaliteitsverbetering als charmante stadscamping. We 
willen graag samenwerken met de exploitant, 

Stichting Landgoed Bredius Fijn dat u als stichting kwaliteitsverbetering voor de camping zou 
zien, net als wij als gemeente beogen. We zijn als gemeente in 
afwachting van de plannen van de eigenaar van de camping en 
hebben aangegeven graag mee te willen denken over toekomstige 
ontwikkelingen. Tot op heden hebben we hierover geen nieuwe 
informatie ontvangen en wachten we initiatieven nader af. 
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belanghebbende partijen in de omgeving en de 
omwonenden om te komen tot een aantrekkelijke en 
landschappelijk goed ingepaste camping die helemaal van 
deze tijd is en mogelijk jaarrond exploitabel kan 
worden. We vragen hierbij aandacht voor ecologische 
duurzaamheid”. 
 
- Camping Batenstein is zo’n 50 jaar geleden als kleine 
stadscamping door de gemeente gerealiseerd tussen de 
zandwinplassen en ingericht als ‘natuurcamping’. De 
camping is naar onze beleving wat los komen te staan 
van zijn omgeving. Er is geen ecologisch verantwoord 
beheer, de beplanting en oevers worden verwaarloosd. 
De camping heeft sociaal-maatschappelijk voor Woerden 
ook weinig te bieden. 
- Wij zijn het eens met de gewenste kwaliteitsverbetering 
als ‘charmante stadscamping’, maar welke kwaliteit 
wordt dan nagestreefd? Wij pleiten ervoor de camping 
sterker te integreren met zijn omgeving en ook een 
functie te geven voor de Woerdense inwoners. De 
camping ligt midden in een zone van zandwinplassen uit 
de 18e eeuw die een hoge ecologische waarde heeft. Het 
ligt ook gedeeltelijk in het bijna 200 jaar oude landgoed 
Bredius. 
- Integratie van de camping met het landgoed lijkt ons niet 
alleen uit cultuurhistorisch, maar ook ecologisch en 
maatschappelijk oogpunt interessant en zouden we graag 
verder met u willen verkennen. Daarbij zouden we 
graag met u willen zoeken naar een praktische invulling 
van het brede welvaartsprincipe. Dit kan wellicht door 
herprofilering van de camping tot natuur- of 
landgoedcamping. 
- Hierin past níet het voornemen om de camping jaarrond 
exploitabel te maken. Dit leidt tot ‘landschappelijke 
verrommeling’ door de afscheidingen, tuintjes en vlonders 
die rond de caravans aangelegd zullen worden en 
een zeer vervelend winterbeeld als de bomen kaal zijn. 
Ook leidt het tot een behoefte aan permanente chalets 

Het college wil eventueel gesprekken aangaan voor het wijzigen van 
de erfpachtovereenkomst indien de initiatiefnemer dit daadwerkelijk 
wenst. Het gaat dus om verder te verkennen over het mogelijk 
jaarrond exploiteren van de camping. Omdat we niet weten wat de 
plannen zijn, is immers niet bekend of jaarronde exploitatie 
daadwerkelijk de inzet zal worden. 
 
Zoals aangegeven pleiten we ervoor dat een nieuwe ontwikkeling 
samen met de gemeente en rekening houdend met de wensen van 
belanghebbende partijen en omwonenden. We kunnen ons 
bijvoorbeeld goed voorstellen dat een nieuw hernieuwde 
campingexploitatie baat kan hebben bij inzet van uw 
vrijwilligerskapitaal op het vlak van ecologisch beheer. Dit zullen we 
als we als we in contact staan met de eigenaar graag delen. 
 
Uw noties over verrommeling vinden we voorbarig, vanwege de 
reden dat er geen plannen bekend zijn. Zoals aangegeven willen we 
de kwaliteiten van landgoed Bredius als geheel en de 
cultuurhistorische en landschappelijke kwaliteiten behouden. Uw idee 
over de camping als living lab vinden we interessant en hierover 
horen we graag meer als het moment opportuun is. We houden hier 
actief een vinger aan de pols. 
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en recreatiewoningen. Een tendens die op vele 
kampeerterreinen is te zien. De natuur op en rond de 
campingkomt dan steeds meer onder druk te staan en kan 
in de winterperiode ook niet tot rust komen. 
- Wij zijn er van overtuigd dat Landgoed Bredius in 
combinatie met de stadscamping een uitstekend "Living 
Lab" kan bieden om mede antwoord te geven op de 
maatschappelijke transitieopgaven van het moment. 

16 Vijverbos Harmelen is onbekend. Misschien wandelen bij 
Kamerik, Maar ik mis enorm een groter gevarieerd 
natuurgebied nabij Woerden waar je vrij kan wandelen. 
 

Anoniem Recreatief wandelen is voor ons een belangrijk onderdeel van het 
thema Recreatie voor iedereen, zie thema A pagina’s 28 tot en met 
31. In de agenda zijn diverse projecten voorzien om recreatief 
wandelen aandacht te geven, zoals in de projecten van 
Recreatieschap Stichtse Groenelanden, de inzet van het 
Routebureau Utrecht, de herziening van de wandelknooppunten en 
aandacht voor toegankelijkheid van nieuwe recreatieve 
wandelroutes. Het Vijverbos is in eigendom van het Utrechts 
Landschap en bij deze partij zullen we onder de aandacht brengen 
dat we de zichtbaarheid van dit fraaie gebied graag onder de 
aandacht van het publiek brengen. Voor de variatie aan natuur en 
recreatie werken we samen in Groen Groeit Mee en de U10. 
 
 

 
 
 
Aanvullend op de reacties zijn er tekstuele aanvullingen/correcties gepleegd: 
 
 
Pagina 34: 
Haanwijkersluis als knelpunt is ondergebracht bij project Optimaliseren brugbediening 
 
Pagina 38 
Nulmeting→ trekker is gemeente, niet Woerden Marketing 
 


